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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 19. 3. 2019 

 

Přítomni: 27 členů AS LF při zahájení zasedání, 28 členů od bodu 4, 30 členů od bodu 5  

Nepřítomni: Pavlína Černochová, Leoš Křen, Miroslav Souček 

Hosté:  děkan prof. Martin Bareš, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, proděkanka prof. Lýdie 

Izakovičová Hollá, proděkan prof. Jaroslav Štěrba, proděkan doc. Petr Štourač, 

proděkanka Mgr. Jana Fialová, tajemník Ing. Michal Sellner 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Volba místopředsedy AS LF  

3. Změna v obsazení Disciplinární komise LF MU 

4. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2018 

5. Rozpočet LF MU na rok 2019 

6. Volba člena Volební a mandátové komise AS LF 

7. Zpráva děkana 

8. Různé 

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 

usnášeníschopnost AS LF. Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

Předseda AS pogratuloval Natálii Antalové ke zvolení do funkce předsedkyně SKAS LF. Dále  informoval 

o skutečnosti, že v nejbližší době budou končit celkově 4 mandáty zástupců SKAS, 26.–31. 3. se uskuteční 

volby, výsledky voleb na obsazení takto uvolněných mandátů budou známy k 4. 4. 2019. 

Předseda AS doplnil na žádost děkana program zasedání AS o bod 3. - Změna v obsazení Disciplinární 

komise LF MU (dále jen „DK“). Děkan požádal o zařazení tohoto bodu z důvodu blížícího se ukončení 

studia dvou studentů, kteří jsou členy DK, a z důvodu potřeby udržet komisi usnášeníschopnou. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Volba místopředsedy AS LF 

Předseda AS krátce uvedl bod a předal slovo stávajícímu místopředsedovi AS LF Lukáši Opatřilovi. 
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Opatřil  Blíží se konec mého mandátu, přesto zvažuji vzhledem k mému doktorskému studiu, 

opětovnou kandidaturu. Minulý týden se uskutečnilo samostatné zasedání SKAS LF a 

jeho předsedkyní byla nově zvolena Natálie Antalová.   

Z výše uvedených důvodů rezignuji z postu místopředsedy AS LF a jako kandidáta na tuto 

pozici navrhuji Natálii Antalovou. 

Předseda AS poděkoval MUDr. Opatřilovi za jeho činnost a působení jak na pozici místopředsedy AS LF, 

tak na pozici předsedy SKAS LF. 

Antalová  Potvrzuje přijetí kandidatury a vyzvala k položení případných dotazů ze strany členů AS 

LF (nikdo se nepřihlásil). 

Další kandidatury na pozici místopředsedy AS LF předloženy nebyly. 

Volba skrutátorů pro bod 2. a 3. tohoto zasedání: Homola, Fejfar a Slaninová. Schváleno počtem 26 

hlasů, 1 z hlasujících se zdržel.  

Volba místopředsedy AS LF 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity volí v souladu s čl. 5 odst. 1 Jednacího řádu 

AS LF místopředsedkyní AS LF Bc. Natálii Antalovou. 

 

3. Změna v obsazení Disciplinární komise LF MU 

Předseda AS informoval o blížícím se konci studia dvou členek DK, a to Dominiky Jelínkové a Laury 

Kvasnicové. Je potřeba zajistit usnášeníschopnost DK, neboť i v současné době má DK před sebou 

agendu, kterou se musí zabývat. 

Jako nástupkyně za Dominiku Jelínkovou je navrhována Dominika Čekanová. Jako nástupkyně za Lauru 

Kvasnicovou je navrhována Barbora Nebenführová. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

Změna v obsazení Disciplinární komise LF MU - Dominika Čekanová 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   27 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  
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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity dává děkanovi v souladu s čl. 4 odst. 2 

Disciplinárního řádu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity souhlas ke jmenování Dominiky Čekanové 

členkou Disciplinární komise LF MU poté, co zanikne mandát Dominiky Jelínkové. 

 

Změna v obsazení Disciplinární komise LF MU - Barbora Nebenführová 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   27 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity dává děkanovi v souladu s čl. 4 odst. 2 

Disciplinárního řádu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity souhlas ke jmenování Barbory 

Nebenführové členkou Disciplinární komise LF MU poté, co zanikne mandát Laury Kvasnicové.  

 

4. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2018 

[přichází Válek] 

Předseda AS bod krátce uvedl a předal slovo děkanovi. 

Děkan  Hospodaření v roce 2018 bylo pozitivně ovlivněno několika faktory. Jednalo se například 

o navýšení tarifů, vyjednání vládní podpory, rozvoj anglických programů nebo čerpání 

dotací EU spojených s projektem SIMU. 

Tajemník Představil shrnutí Zprávy o hospodaření, která je součástí tohoto zápisu jako příloha. 

Předseda EK Ekonomická komise byla se Zprávou seznámena dne 13. 3. 2019 a neměla k ní 

připomínek. 

Do diskuse se nikdo nepřihlásil a AS LF přešel k hlasování o přijetí usnesení. 

Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2018 

Počet přítomných členů před hlasováním: 28 

Pro:   28 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve 

znění pozdějších předpisů, schvaluje zprávu o hospodaření Lékařské fakulty Masarykovy univerzity za 

rok 2018 v předloženém znění. 
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5. Rozpočet LF MU na rok 2019 

[přichází Havelka a Plánka] 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi. 

Děkan Změna způsobu sestavování rozpočtu byla již součástí volebního programu, přičemž 

nová pravidla byla schválena na předchozím zasedání AS LF.  

 Předkládaný rozpočet pokračuje v pozitivním trendu rozvoje LF MU. Jedná se o 

historicky nejvyšší rozpočet přesahující 1,2 miliardy Kč.  V souladu se schválenými 

rozpočtovými pravidly má předkládaný rozpočet tři složky – příspěvek na vzdělávací 

činnost, neinvestiční část a investiční část. 

 Nejvýnosnější je výuka VL. Fakulta mírně dotuje ZL a NLZP. Katedry budou muset trochu 

změnit a zracionalizovat svůj provoz, například zavedením společného kurikula pro 

některé předměty.  

Návrh předpokládá růst v zásadě všech pracovišť, přičemž rozpočet nejvíce zvýhodňuje 

ta, která vyvažují výuku i výzkum. Při rozdělování prostředků na pracoviště se počítalo i 

s potřebou navyšování studentů v rámci VL. Teoretická pracoviště by měla navyšovat 

úvazky a všechna pracoviště upustit od sjednávání dohod o provedení práce. 

Tajemník Představil shrnutí Návrhu rozpočtu pro rok 2019, který je součástí tohoto zápisu jako 

jeho příloha. 

Předseda EK V podstatě se jedná o částečné kopírování algoritmu sestavování celouniverzitního 

rozpočtu. EK neměla možnost se seznámit s představovanými konkrétními čísly pro 

rozpočty pracovišť, v době zasedání EK se dolaďovaly.  U odvodů prostředků do rozpočtu 

RMU je otázkou, zda jde o příliš velké nebo nízké odvody, toto je však otázkou nastavení 

celouniverzitních pravidel. 

Válek Požaduje opravu chybně uvedeného názvu pracoviště v předloženém návrhu na správný 

- Klinika radiologie a nukleární medicíny. 

Předseda AS poděkoval za představení návrh rozpočtu a vyzval k diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

Rozpočet LF MU na rok 2019 

Počet přítomných členů před hlasováním: 30 

Pro:   30 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve 

znění pozdějších předpisů, schvaluje rozpočet Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na rok 2019 

v předloženém znění. 
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6. Volba člena Volební a mandátové komise AS LF 

Předseda AS bod krátce uvedl a předal slovo předsedkyni VaMK AS LF. 

Kvasnicová Jeden z členů VaMK bude kandidovat v nadcházejících volbách, z tohoto důvodů mu 

zanikne mandát ve VaMK a je potřeba zvolit nástupce. Navrhuji Barboru 

Nebenführovou. 

Nebenführová Kandidaturu přijímám. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

Volba člena Volební a mandátové komise AS LF 

Počet přítomných členů před hlasováním: 30 

Pro:   29 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity schvaluje v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího 

řádu AS LF návrh předsedkyně Volební a mandátové komise AS LF na jmenování Barbory Nebenführové 

členkou Volební a mandátové komise AS LF. 

 

7. Zpráva děkana 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi.  

Děkan informoval AS LF o průběhu výběrových řízení na místa přednostů klinik. Jako přednosta Oční 

kliniky FNB a LF MU byl na tři roky vybrán doc. MUDr. O. Chrapek, Ph.D. Jako přednosta Pediatrické 

kliniky FNB a LF MU byl vybrán rovněž na tři roky MUDr. P. Jabandžiev, Ph.D. 

Uskutečnilo se několik setkání se studijními proděkany, probíhá příprava rozvrhů a způsobu vykazování 

výuky pro akademický rok 2019/2020 s tím, že je zohledňováno předpokládané navýšení počtu studentů 

VL. 

Ve dnech 28. 1. a 29. 1. 2019 se uskutečnilo slavnostní předávání medailí MU, z pracovníků LF MU získala 

zlatou medaili prof. Táborská, stříbrné medaile získali pak prof. Rektor a prof. Vorlíček. 

Ve dne 27. 2. až 28. 2. 2019 se uskutečnilo výjezdní zasedání vedení LF MU. Pracovalo se na přípravě 

rozpočtu na rok 2019 a rozvrhu pro akademický rok 2019/2020. 

Dne 12. 3. 2019 se konalo zasedání kolegia rektora. Byly projednávány návrhy změn Studijního a 

zkušebního řádu MU. Bylo uzavřeno Konsorcium o spolupráci několika evropských univerzit. Projednával 

se Investiční strategický projekt v rámci vládní výzvy s tím, že za MU bylo rozhodnuto, že se bude 

podávat pouze jeden. Velkým tématem byla rovněž otázka plagiátorství, zejména ve světle kauz na UK. 

V této souvislosti plánována i kontrola primárních dat výzkumů na LF MU.  

19. 3. 2019 proběhlo jednání RVH, došlo ke schválení akreditace VL, ZL a nově i veřejného zdravotnictví. 

Předseda poděkoval děkanovi za zprávu a otevřel diskusi. Nikdo se nepřihlásil.  
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8. Různé 

Zpráva o přípravách studijního programu farmacie 

Proděkan Štěrba představil připravovaný studijní program farmacie. Bude se jednat o pětileté prezenční 

studium se zaměřením na klinickou farmacii.  

Děkan poděkoval proděkanu Štěrbovi a prof. Babulovi za přípravu tohoto studijního programu. 

Jurajda  Kde bude probíhat výuka? 

Štěrba  Část ve společných výukových prostorách kampusu, část v prostorách PřF, 

zrekonstruovaných a vybavených v rámci projektu MU pro podporu rozvoje tohoto 

studijního programu. 

 
Dodatečný dotaz k bodu 5 

Plánka  Dotaz na tajemníka. Bude možné nahlédnout nebo provést kontrolu aktuálního 

záznamu podílu klinik na výuce jednotlivých předmětů v IS? 

Tajemník Ano, garanti předmětů budou vyzváni ke kontrole. 

 

Předseda AS poděkoval senátorům za SKAS LF, jimž bude v blízké době končit mandát, za jejich práci pro 

AS LF a fakultu jako takovou. 

Předseda AS ukončil zasedání. 

   

Přílohy:  1) Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2018 
 2) Rozpočet LF MU na rok 2019 

 

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký   

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 19. 3. 2018 

předseda AS LF 


